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Puigcerdà aprofita el centenari de l’arribada 

del tren per reclamar millores a la línia 

La Vila ha acollit aquest dilluns un acte commemoratiu i ja té 

previstos altres actes al respecte 

octubre 3, 2022 

 

Les autoritats al costat del tren commemoratiu. / AJ. PUIGCERDÀ  

GUILLEM LLUCH TORRES (Puicerdà).-Puigcerdà ha commemorat aquest dilluns el 
centenari de l’arribada del tren a la Vila. I és que el migdia del 3 d’octubre del 1922 va 
arribar a la capital cerdana el primer comboi ferroviari provinent de Barcelona.  Més o 
menys cap a la mateixa hora, però d’aquest dilluns, ha arribat a la Vila un tren 
commemoratiu d’aquella efemèride i, posteriorment, s’ha fet un acte institucional. 

En l’acte, realitzat a la mateixa estació, l’alcalde de Puigcerdà, Albert Piñeira, ha volgut 
posar en valor la importància que va tenir l’arribada del ferrocarril per a la Vila i per a 
Cerdanya en conjunt, ja que va comportar “una transformació a nivell econòmic, 
social, d’infraestructures i de mobilitat”. També va suposar, ha afegit “un impuls al 
turisme, al termalisme, a l’estiueig i a l’esquí a La Molina, així com una connexió amb 
Europa a través del ferrocarril francès”. 



 

Acte commemoratiu del centenari de l’arribada del tren a Puigcerdà. / AJ. PUIGCERDÀ  

Per tot plegat, Piñeira ha destacat que aquesta “és una data molt important per a la 
Vila”, però no ha volgut deixar de reclamar les millores que fa anys que es 
persegueixen a la línia. “Volem que aquesta efemèride serveixi per posar en valor la 
importància del tren, però a la vegada per reivindicar les millores que calen a a la 
línia”, ha indicat, tot afegint que “estem al segle XXI i cal que el transport públic i la 
mobilitat sostenible siguin una alternativa competitiva al transport privat”. 

Desdoblament, ample internacional fins a Puigcerdà i tallers de reparació 
Entre les peticions d’inversions realitzades des de l’Ajuntament de Puigcerdà, Piñeira 
ha destacat el desdoblament fins a Vic, primer, i fins a Ripoll, després; la millora del 
tram entre Ripoll i Puigcerdà, o que s’habilitin tallers i platges de via per poder fer 
reparacions a la part nord de la línia. 

També considera fonamental que l’ample europeu arribi des de l’estació de la Tor de 
Querol-Enveig fins a la de Puigcerdà, per fer d’aquesta darrera un “node de connexió 
europea”. A més, ha reclamat que es completi el traspàs de Rodalies a la Generalitat 

Aquest ha estat l’acte que ha donat el tret de sortida a un seguit d’actuacions 
vinculades amb aquest centenari. Així, al llarg dels pròxims mesos hi haurà exposicions, 
conferències, la creació d’un joc tipus Trivial vinculat al tren o la col·locació d’una 
escultura a tocar de les vies. 

 


